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PROTOKÓŁ VI/2013 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Chrośna 

z dnia 02 października 2013 r.  

 

H. Król – Przewodnicząca Rady Sołeckiej – powitała władze Gminy oraz mieszkańców.  

W I terminie brak wymaganego kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie uczestniczy w zebraniu 20 osób. 

H. Król – przedstawiła porządek obrad zebrania. 

Ad. 1.  

T. Substyk – omówiła tematy związane z realizacją inwestycji: 

- zakończono i oddano do użytku I etap budowy wiaduktu w ramach projektu BiT City, 

czekamy na 22 mln zł zagwarantowane na ten cel z Unii Europejskiej. Do tej pory Gmina  

z własnego budżetu zapłaciła za wykonane prace 24 mln zł, do zapłaty pozostało jeszcze 5 

mln zł. Monitujemy do Ministerstwa Transportu i Gospodarki Morskiej  

z prośbą o ponaglenie beneficjentów projektu, aby jak najszybciej złożyli Studium 

Wykonalności, które umożliwiłoby otrzymanie zagwarantowanych środków finansowych.  

- do połowy 2015 r. powinno nastąpić zakończenie II etapu projektu BiT City (budowa 

parkingu, zadaszenie peronów, budowa Punktu Obsługi Pasażerów, winda spod tunelu, 

wychodząca na peron wyspowy, bilet metropolitarny) – przygotowujemy przetarg na 

dokumentacje projektową, 

- budowa sieci szerokopasmowej na terenie miasta, wybudowano już serwerownię oraz 77 

studzienek kablowych, w przyszłości możliwość założenia monitoringu w mieście, 

- z Ministerstwa Edukacji udało się pozyskać środki finansowe na remont sali gimnastycznej 

w SP Nr 4, 

- na ukończeniu jest budowa 2 budynków socjalnych przy ul. Toruńskiej,  

- adaptacja poddasza w bloku przy ul. Boh. Września, 

- rozpoczęto prace związane z rekultywacja terenów po byłej Nasycalni – w Polsce jest to 

pierwszy taki teren po Nasycalni, który zostanie poddany rekultywacji. Przetarg wygrała 

firma z Poznania, która przystąpi do prac m.in. tzw. prania skażonych gruntów metodą mech. 
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– biologiczną, ziemia będzie pryzmowana i zostanie wykorzystana na „górę saneczkową”. Na 

terenie zamontowane zostały piezometry, badające jakość skażonego gruntu oraz wód 

gruntowych, 

- w 2014 r. planujemy odbudowę nawierzchni ul. 23 Stycznia – trwają rozmowy z  Zarządem 

Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy w sprawie finansowania kosztów remontu, ZDW ujął to 

zadanie w swoich planach budżetowych, 

- na ukończeniu jest budowa drogi Solec Kujawski – Leszyce – Nowa Wieś Wielka wraz  

z budową ścieżki rowerowej we wsi Chrośna. 24 października br. planowane jest oddanie jej 

do użytku. Inwestycja realizowana jest przez Starostwo Powiatowe, a Gmina Solec Kujawski 

partycypuje w kosztach budowy, 

Prowadzimy rozmowy z Nadleśnictwem dot. partycypacji w kosztach budowy ścieżki 

rowerowej na odcinku od wsi Chrośna do Solca Kujawskiego (ścieżka nie utwardzona).  

- Gmina prowadzi rozmowę w Agencją Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa dot. 

pozyskania na własność terenów za świetlicą. Do wykorzystania w przyszłości na boisko 

sportowe oraz na plac zabaw. Gmina ma przygotowany plan zagospodarowania 

przestrzennego. Wstępnie Agencja wyraziła zgodę pod warunkiem, że kilka działek zostanie 

wydzielona dla nich, 

- w 2014 r. planujemy ogłosić przetarg na dalszą rozbudowę Soleckiego Centrum Kultury,  

- w toku realizacji jest także przeprawa promowa przez Wisłę – dokumenty, która Gmina 

przygotowała zostały przekazane do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu. Przygotowywana 

jest teraz dokumentacja techniczna. Być może uda się uruchomić przeprawę promową w 2015 

r. 

Ad. 2. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG - zaprezentowała mieszkańcom projekt Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+). Przedstawiła m.in. analizę 

SWOT – mocne i słabe strony naszej Gminy, analizę problemów, harmonogram działań  

w okresie realizacji strategii 2014 – 2020 (+). 

Dodała, że projekt zostanie również udostępniony na stronie internetowej pod adresem 

www.bip.soleckujawski.pl w celu zapoznania się z nim w całości. Do końca października br. 

zbieramy informacje, uwagi, sugestie do projektu Strategii i do końca listopada br. projekt 

http://www.bip.soleckujawski.pl/
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zostanie ponownie zamieszczony na stronie BIP. Natomiast na grudniowej sesji dokument 

zostanie przedstawiony Radnym RM pod głosowanie.     

Wiele naszych zadań zostało także wpisanych do Strategii Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego (przeprawa promowa), natomiast w tzw. kontrakcie terytorialnym zapisano 

zadanie dot. budowy platformy multimodalnej.   

Ad. 3. 

K. Siwek – Czy zostanie przywrócona całodobowa opieka ambulatoryjna ? 

T. Substyk – Burmistrz MiG – NFZ nie wyraża zgody na prowadzenie w Gminie 

całodobowej opieki ambulatoryjnej. Jednak w momencie przekształcenia MGPZ w spółkę 

kapitałową ze 100 % udziałem Gminy będzie możliwe przywrócenie całodobowej opieki 

ambulatoryjnej, jeśli wypracuje ona zyski na POZ.  

M. Krause – do kiedy potrwają prace na kolei ? Duże utrudnienia dla podróżujących. 

Z jaką częstotliwością będą poruszały się pociągi po rewitalizacji torów kolejowych ?  

T. Substyk – Burmistrz MiG – rewitalizacja kolei na naszym odcinku powinna zakończyć 

się do 2014 roku. Cały projekt BiT City do połowy 2015 roku.  

Dodała, że PESA wygrała przetarg na obsługę tras BiT City. Zakupiono 5 elektrycznych, 

kolejowych zespołów trakcyjnych. Pierwszy pociąg powinien ruszyć w I kwartale 2014 r. 

Podstawowe parametry pojazdów to m.in. prędkość do 120 kilometrów na godzinę, 

automatyczna klimatyzacja, ekologiczne toalety, dostępność dla osób niepełnosprawnych, 

wyposażenie w system audio-wizualny, dostęp do bezprzewodowego Internetu. Pociągi 

powinny poruszać się z większą częstotliwością na trasie Bydgoszcz – Toruń.    

M. Krause – Czy przejazd promem będzie odpłatny ? W innych Gminach przejazd jest 

darmowy, jeśli znajduje się on w ciągu drogi gminnej. 

T. Substyk – Burmistrz MiG – prawdopodobnie będzie to symboliczna odpłatność. 

Będziemy sugerować w rozmowach z Urzędem Marszałkowskim wprowadzenie  bezpłatnego 

przejazdu promem zwłaszcza, że znajduje się on w ciągu drogi wojewódzkiej.  

K. Kotlęga – czy jest szansa na dodatkowe busy, które kursowałby np. z Inowrocławia do 

Solca przez Chrośnę ? 
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T. Substyk – Burmistrz MiG – po otwarciu drogi NWW – Leczyce – Solec Kujawski 

podejmiemy rozmowy z przewoźnikami. Nie wiadomo czy wyrażą zgodę na kursowanie  

w okresie zimowym (mała liczba pasażerów).  

K. Siwek – Czy i kiedy zostanie uruchomiona ścieżka rowerowa z Chrośny do Solca ?  

T. Substyk – Burmistrz MiG – przeprowadziliśmy wstępnie rozmowę z Nadleśnictwem na 

temat poprowadzenia ścieżki lasem (ścieżka gruntowa, nie utwardzona). Może uda się 

wspólnie partycypować w kosztach jej budowy.  

M. Krause – prośba o wpłynięcie ze strony Gminy na służby odśnieżające drogę do Chrośny 

(odśnieżana z opóźnieniem, lub w części wcale nie jest odśnieżana). 

T. Substyk – Burmistrz MiG – droga do Chrośny jest drogą powiatową i odśnieżanie należy 

do Starostwa Powiatowego. W tym roku Starostwo Powiatowe porozumiało się z Zakładem 

Gospodarki Komunalnej, że to on będzie na zlecenie Starostwa odśnieżać drogę w Chrośnie. 

Więc w tym roku nie powinno być problemów z odśnieżaniem. Jeśli wystąpią jakiekolwiek 

trudności to należy zgłosić to do Wydziału Utrzymania Miasta lub do ZGK Sp. z o.o. 

B. Dolińska – w sprawie odśnieżania drogi w Chrośnie Pani Sołtys często interweniowała do 

Starostwa i rozmawiała z p. Megerem, który stwierdził, że droga ta należy do dalszej kategorii 

stąd odśnieżana jest najpóźniej.   

H. Król – prośba o oznakowanie poziome drogi z Solca do Chrośny (biały pas biegnący 

środkiem drogi). 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – zlecimy to zadanie Starostwu.    

K. Siwek – Czy przewidziano utwardzenie pobocza pomiędzy nowo budowaną drogą,  

a ścieżką rowerową ? 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dopytamy Starostwo, który jest wykonawcą tej drogi. Droga 

jeszcze nie jest skończona, trwają prace wykończeniowe.  

B. Dolińska – Czy i jak będzie odśnieżana ścieżka rowerowa ? 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – będzie odśnieżana, ZGK dysponuje małym 

pługiem przystosowanym do odśnieżania chodników. 

J. Kołodziejski – teraz po wyremontowaniu drogi powiatowej do wsi Chrośna może warto 

zasugerować Starostwu zmianę kategorii tej drogi na wyższą ? 
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T. Substyk – Burmistrz MiG – podzieliła tę sugestię, może zmiana kategorii drogi 

spowoduje, że droga ta będzie regularnie odśnieżana w okresie zimowym.  

E. Frontczak – kiedy będą równane drogi gruntowe ?   

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – firma Elkajo rozpoczęła równanie dróg od 

1.10.2013 r. właśnie od wsi Chrośna. Przedstawiła zebranym kolejność równanych dróg.  

B. Gral – prośba, aby przy okazji równania dróg uzupełnić 2 głębokie dziury w drodze 

dojazdowej do posesji (droga gminna dojazdowa).   

B. Dolińska – ponowiła prośbę o zamontowanie tablicy ogłoszeń na terenie wsi. 

Uzupełnienie lub zasypaniem żużlem dziur w pobliżu posesji p. Błażejewskiego. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – zlecimy i dostarczymy 3 tablice ogłoszeń. 

J. Kołodziejski – prośba o zamontowanie tabliczek kierunkowych, informujących  

o numerach posesji.  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – zlecimy wykonanie oznakowania.  

K. Krause – potrzeba uzupełnienia dziury w pobliżu posesji p. Filca.  

Mieszkańcy zgłosili ponadto awarię 14 niepalących się lub mrugających lamp ulicznych.  

T. Substyk – Burmistrz MiG – zgłosimy, firma ma teraz 2 tyg. na usunięcie awarii (kiedyś 

było to 48 godz.). 

B. Dolińska – osoba mieszkająca naprzeciwko świetlicy, co week. jak tylko odbywa się 

impreza w świetlicy, dzwoni na policję o podjęcie interwencji dot. zagłuszanie ciszy nocnej. 

Przeszkadza jej nie tylko muzyka, ale także migające światła.  

Zebranie zakończono o godz. 19.30. 

                                                        Przewodnicząca Rady Sołeckiej  

                                                           Sołectwa Chrośna 

                                                            Halina Król 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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